
Referat 
 
Emne: Kredsbestyrelsesmøde, DTS, Kreds ØST 
 
Formål med mødet: Behandle, orientere, drøfte og beslutte omkring nyt fra kredsene, omkring 
materiale til HB-møde. 
 
Anvendelse af mødets resultat:  
Behandle, drøfte og beslutte omkring dagsorden til HB møde den 10. februar 2021. Materiale 
udsendes direkte fra forbundet. 
 
Gennemgang af eventuelle bemærkninger til meddelelser fra valgenhederne, der skal løftes til HB. 
Skriftlige indlæg fra valgenhederne deles forud for mødet. 
 
Data om mødet 
 
Dato: mandag den 8. februar 2021 
Tid: 09:00 – 15:30. 
 
Sted: TEAMS 
 
Forbered og medbring:  
Udsendt materiale fra forbundet, vedrørende 
dagsorden til ordinært HB møde onsdag den 10. 
februar 2021. 
 
Udsend meddelelser fra din valgenhed og læs de 
øvriges meddelelser om samme. 
 
Referent: Jan Magnusson 
 

Mødedeltagere:  
1. Henrik Møller, mødeleder 
2. Claus Rossing 
3. June Petersen (deltagelse af-brudt af DTS 

AM-udvalgsmøde) 
4. Jane Hegvald 
5. Jan Erik Dahl 
6. Vibeke Raun Bøg 
7. Morten Dannemann 
8. Jan Magnusson 
9. Henrik Kaj Lüthje 
10. Susanne Brixum – (deltagelse afbrudt af 

DTS AM-udvalgsmøde)  
11. Søren Lind Nordestgaard 
12. Marie Daugbjerg 
13. Heidi Østerballe 
14. Kim Andersen 
15. Tina Charlotte Olsen 
16. Linda Severinsen 
17. Jette Thorsen 
18. Carsten Lagoni 
 
Afbud: 
Lene Højlund – deltager i SU-GÆLDST møde 
Frank Thor – deltager i SU-GÆLDST møde 
Jette Quaade Thor – deltager i SU-GÆLDST 
møde 
Ulla Kær Andersen 
Henrik Michaelsen 
Jens Norlund Jensen  

Dagsorden:   
1. Velkomst Henrik bød velkommen  

 
2. Godkendelse af dagsorden. Dagsorden blev godkendt uden yderligere bemærkninger. 

 
3. Opfølgning fra sidste KB-
møde 

Er der punkter fra sidste KB-møde vi mangler svar på? 
Trivselsmålinger – gennemgå de seneste 
Søren, Henrik og Morten har problemer med at ”finde 
trivselsmålingerne”. Kim i Told kan de ikke få på enhedsniveau. 
 

4. Meddelelser fra valgenheder 
samt forretningsområder. 
Skriftlige indlæg sendes til kreds 
3´s distributionsliste inden 
mødet. 

 
Maribo:  
Herfra syden er der ikke meget at berette. Vi bikser lidt med forståelsen 
hos funktionslederne om hvad en lønsamtale er.  Det er vi ikke helt 
enige om 😊. Har haft et par henvendelser vedr. puls og MANGLENDE 



lønsamtale ellers ikke noget her nede fra, hvor foråret er på vej. Der er 
igen registreret plus grader……. her i syden.  
 
Næstved:  
Har skrevet ud til medlemmer om valg af TR´ere i Næstved at det ikke 
sker fysisk. Medlemmer har mulighed for at melde sig, som kandidat til 
en TR senest den 12. februar 2021. Hvis ingen nye kandidater fortsætter 
Jane og jeg frem til foråret 2022. 
Jeg er ved at forhøre mig om et virtuelt Teams-møde med 
medlemmerne i foråret med deltagelse af Jørn Rise og Allan 
Christensen, men jeg har ikke hørt noget endnu, vil prøve at rykke for 
en dato. 
Hvornår på dagen kan vi arrangere medlemsmøder?  
Henrik – Jørn havde tilladelse til at holde i 1,5 time + 0,5 i frokosten i 
Høje-Taastrup. 
 
Køge:  
Intet nyt at rapportere særskilt fra Køge denne gang 
 
Bornholm:  
Hej fra (længst mod) Øst 
PULS / Løn samtalerne er så småt ved at komme i gang her i Huset. 
Vi overvejer pt. under hvilken form vi skal afvikle vores GF. 
Jeg har endnu ikke lykkedes med at installere den nye DTS 
facilitet.  (Tænker min Nokia arbejdstelefon fra 2007 også vil give 
udfordringer). 
Vi er i fuld sving med at indskole alle de nyansatte – og der kommer 
yderligere 4 til Huset i marts. 
Ellers er her forholdsvis stille – de fleste af de der bor tættest på 
skattecentret ønsker sig snart tilbage på pladsen.  
 
Roskilde:  
I Roskilde holdes medlemsmøder med enheder hvor de seneste 
trivselsmålinger har givet anledning til bekymring. Vores fokus er på 
medlemmer som viser tegn på ensomhed og stress. Situationen drøftes 
løbende med ledelsen. 
Der er i valgenheden stadig overvejende tilfredshed med at arbejde 
hjemmefra, men flere mangler at modtage (gamle) afgivne bestillinger 
på IT udstyr m.v. 
Et medlem har senfølger efter Covis19 i form af konstant hovedpine og 
anbefaler DTS at arbejde på yderligere HAP adgang så dagens arbejde 
kan afvikles fleksibelt – også set i forhold til senfølger. 
På Universitetsvej har 1 arbejdsmiljørepræsentant været på orlov i 1 års 
tid, 1 er sygemeldt og 1 er fratrådt. Tilbage er kun 1 til at dække denne 
vigtige funktion og efter sigende bliver der ikke suppleringsvalg, hvilket 
vi anser bekymrende. Årsagen skulle være, at nye 
arbejdsmiljørepræsentanter ikke må udfylde funktionen før de har 
været på kursus - som så meget andet i denne Coronatid kunne der vel 
ses bort fra dette ”krav”. 
Lokale sættemøder er afholdt og PULS er i fuld gang. 
Der agiteres for tæl skridt kampagnen, og HUS i Universitetsvej har 
udlovet en brunch til den afdeling som har det vindende hold. 
1 medlem har valgt at nyde sit otium og 3 fejrer jubilæum i 
februar/marts – DTS ønsker god vind og tillykke 
 
Høje-Taastrup:  
Der blev afholdt medlemsmøde på teams den 21. januar med Jørn og 



Allan med over 100 deltagere. 
3 medlemmer er skiftet fra Høje Taastrup til Frederikssund siden sidst. 
Og der var to medlemmer, der havde jubilæum den 1. februar. 
 
Towers:  
En del medlemmer er glade for Skattestyrelsens initiativ med Mikael 
Kamber foredrag. De synes, det var et godt og brugbart foredrag. 
I februar kan 1 medlem fejre jubilæum. DTS ønsker god vind og tillykke 
Skrev til medlemmerne primo januar omkring virtuel general 
forsamling/valg af TR i Towers. Resultatet heraf er, at der ikke holdes en 
generalforsamling. I stedet holdes et virtuelt medlemsmøde den 
24.  marts 2021, hvor bl.a. Jørn og Ole fra forbundet deltager. Desuden 
er jeg blevet genvalgt som TR i Towers (skriftligt genvalg). Der var 
desværre ikke en til, som ønskede at stille op (der er plads til 2 TR’ere i 
Towers), så jeg fortsætter alene med den tjans. 
 
OHV:  
I Valgenhed Østbanegade m.v.  som fremadrettet kommer til af hedde 
Valgenhed Oswald Helmuths Vej m.v.– skulle der ifølge vedtægterne 
afholdes GF inden udgangen af marts måned 2021.  
Jeg har – som tidligere fortalt – skrevet til medlemmerne med forslag 
om at aflyse GF i år under henvisning til hele situationen (Corona) og i 
stedet afholde et virtuelt medlemsmøde med deltagelse af 
forbundsformanden og det øvrige sekretariat. 
Medlemmerne har bakket op om forslaget og derfor vil der blive afholdt 
virtuelt medlemsmøde den 17. marts. 
Samtidig fortsætter Tina C Olsen (Departementet), Ulla Kær Andersen 
og undertegnede som TR indtil foråret 2022.  
 
Kystvejen m.fl. og TOLD-styrelsen:  
Valgenhed Kystvejen m.fl. har også lidt nyt – Dog ikke så meget, da der 
fortsat er Corona i den….. 
Vi har fået én NY kontrolunderdirektør – Michael Lund (får en blid start) 
– Så vi nu har én direktion, hvor den længst siddende, faktisk er vores 
direktør Charlotte Møller, som tiltrådte, da Styrelsen blev etableret – 
Og vi lader det lige stå og blafre i vinden – Vi oplever nemlig fortsat at 
direktionen (SU) ikke altid er så opmærksomme på forpligtigelserne i 
Samarbejdscirkulæret – Lige pt. har vi som tidligere refereret, én STOR 
udfordring med flytningen af scanneren fra Århus til Padborg, hvor 2 af 
vores medlemmer er kommet i klemme – Her er Jørn Rise inde over, og 
vi har skruet lidt op for retorikken, overfor Charlotte Møller – Og vi her 
er lidt tilbage i ”værktøjskassen” 😉 
Ud fra en uformel snak med Charlotte Møller, omkring hundetjenesten, 
så har vi givet håndslag på at komme med nogle konstruktive løsninger 
– Denne opgave er 3 hundeførere sat på - Henrik Michaelsen 
(Kystvejen), Simon Larsen (Padborg) og en anden HF😉 
Told har en del kollegaer udlånt til UFST (udvikling af nye Toldsystemer 
– EUTK) – Qua det, så får vi lønrefusion, som bruges til NYE ansættelser 
– Det vil sige rettidig omhu. 
Tillægsforhandlingerne 2021 – Vi har udvekslet lønlister med AC og HK, 
og har i den forbindelse, udarbejdet statistikker i materialet, og vil 
skrive ud til ALLE DTS medlemmer i Told, som har lønnen til en 
udnævnelse (gratis). 
Vi har også skrevet ud til vores medlemmer, for at udskyde 
generalforsamlingen/valget til næste år, og det lader til at 
medlemmerne er indforstået, og vi afholder derfor et medlemsmøde 



den 23. marts i stedet, med deltagelse af Jørn Rise og Jan Nørner. 
 
SANST:  
Der har været rigtig god tilslutning til Mindfulnesskursus med fokus på 
trivsel mv. Der var knap 100 tilmeldte i Skatteankestyrelsen til den 
første af i alt 5 sessions. 
Vi har afholdt sættemøde. PULS samtaler gennemføres i marts måned. 
Vi holder et medlemsmøde med fokus på PULS og lønsamtale den 1. 
marts. 
Vi har valgt den ”skriftlige udgave” af valg af TR og suppleant i år. Vi har 
skrevet ud til alle medlemmer at kandidater til posten skal på banen 
inden 8. marts. Evt. kandidater kan præsentere sig på mødet den 1. 
marts. I mailen har vi skrevet at Pernille Pedersen genopstiller som 
suppleant og jeg genopstiller som TR. Hvis der ikke kommer andre 
kandidater inden den 8. marts vil Pernille og jeg være genvalgte. 
 
DEP:  
Intet siden sidste møde. 
 
Frederikssund:  
Der sker fortsat rekruttering til de 4 enheder i Frederikssund, så 
pr. 1. februar 2021 er vi 83 personer på adressen, heraf er 25 DTS-
medlemmer. 
Der udvides med endnu en SEV-enhed (SEV 16) hvor funk. leder 
Merete Wadt, skal i gang med rekruttering.  
Jeg hørte i går, at man på lokationen er i gang med at udvide med 
yderligere 20 arbejdspladser, så der bliver plads til i alt 145 
medarbejder.  
Den 20. januar 2021 skrev jeg til medlemmerne med forslag om 
at udskyde generalforsamling/valg af tillidsrepræsentant til 
foråret 2022, begrundet i at valgenheden blev stiftet 27.11.2021, 
og således kun har eksisteret i et par måneder. 
Forslaget blev modtaget med stort flertal for, at jeg fortsætter 
som tillidsrepræsentant frem til foråret 2022.  
Der er aftalt virtuelt medlemsmøde med deltagelse af Jørn og 
Allan onsdag den 10. marts 2021.  
 
 
Fredensborg:  

- Afholdt sættermøde den 29.01.2021 i SMS. 
- En del spørgsmål fra medlemmer primært omkring løn m.v.   

Løbende besvaret med support fra lokalbestyrelsen, KB medlem 
og sekretariatet.😊  

- Erhvervet nyt medlem, hvor jeg har underholdt om DTS`S 
fortræffeligheder. 

- Praktikant, som er sidste års elev på den nye professions-
bachelor uddannelse 
i SKAT, er startet 01.02.2021 i SMS03. Praktikopholdet er 4 
måneder. 

- 3 nye kollegaer starter i SMS03 den 1. marts 2021.    
- Det er aftalt med Elin (koordinerende TR i MEV) at de 

indstillingsskemaer fra MEV-kollegaer jeg modtager, skal 
videresende til Heidi for evt. yderligere bemærkninger.  

- Afventer forsat en udmelding fra HB omkring antallet af TR i SC 
Fredensborg før evt. GF gennemføres.   



- Appellerer til at HB kommer med en udmelding om evt. 
ekstra TR (den 3. TR) 

 
GAELDST:  
Ikke modtaget noget – der er SU-møde i dag. 
 
SKTST:  
Der har været afholdt sættemøder i alle afdelinger i Selskab, Særlig 
Kontrol og Erhverv, og jeg formoder at tilsvarende er sket i Person, Jura 
og Økonomi. På mødet kan andre måske supplerer på de fagområder? 
Vi har ikke fået oplyst puljestørrelserne endnu. Ifølge selskabs-
sekretariatet så skulle det komme først i næste uge. Økonomi har rigtig 
travlt pt. 
Forestående SU-møder mv. 
1/3 SU-Selskab 
15/3 SU-Person 
16/3 SU-Særlig kontrol 
18/3 HSU-skattestyrelsen 
26/3 SU-Erhverv  
 
VURDST:  
Intet modtaget. 
 
TOLDST: 
Kim - Se under Kystvejen m.fl. 
Vibeke - Orientering på TOLD-styrelsens hjemmeside – om sikkerheden, 
i den beskrivelse af hvis der er noget ”ekstra fortroligt”. Kan give 
problemer når ægtefæller, børn også arbejder / får undervisning 
hjemmefra. Har ingen steder at gå hen ved telefoniske samtaler mv. 
Henrik – læste om en i Særlig kontrol, om at når de var på teams så 
nævnte de ikke navne eller skrev navne mv. i chatten. Vi rejser det på 
onsdag på HB-mødet. 
Linda henviser til at Digitaliseringsstyrelsen hjemmeside om sikkerhed 
ved hjemmearbejde se her og fra intranettet i forbindelse med teams-
møder  se her 
Marie – har en kæmpestor skrallespand til skriftlige notater mv. fra 
sagerne, hvor skal vi gøre af det. 
Henrik L. – jeg tager det med ind og makulere papiret.  
UFST: 
Intet modtaget. 
 

5. Gennemgang af dagsorden og 
materiale til HB møde den 10. 
februar 2021. 

1. Velkomst. 
 

2. Referat. 
 

3. Nyt fra Kredsene, TR-fora og udvalg. 
 

4. OK ’18 – lønregulering. 
Endte ud i -0,09 %. 
 

5. OK ’21 – orientering. 
Morten TR-aftale – kan aftale at TR-kan få nedsat årsnormen 
med hensyn til TR-tid. 
Henrik L. har ikke fået nedsat norm – modsat for år tilbage.  Jan 
har oplevet det samme, får at vide, at ledelsen ved, at der 
benyttes tid til TR-arbejde. 



Kim sidste side – selv finansiering af specielle krav. Vibeke det 
bliver tolderne kede af, havde set frem til at de ville få samme 
weekendtillæg som bl.a. politiet, når de står ved grænsen mv.  
Søren – seniorordning – kan vi så ikke længere få 12 seniordage, 
når vi kan vælge 2 seniordage (obligatorisk). 
Henrik M. – bliver det så ”svære” at få de 12 seniordage? 
Henrik M. lønoplysninger? – Jan vi får i dag lønoplysninger, men 
det kan være andre styrelser mv. end de i Skatteforvaltningen. 
Bæredygtige fremtidige arbejdspladser og Styrket lokalaftale – 
grønopstilling, hvad betyder det? 
 

6. Tillæg ’21 – orientering. 
Efterhånden er alle medlemmer orienteret om, at alle der er 
afholdt sættemøder og der er skrevet ud til medlemmerne 
omkring afholdte sættemøder mv.  
NYT fra DTS var for tidlig ude med at orientere om dette, må en 
anden gang gerne koordineres forinden! 
 

7. Covid-19-situationen/fremtidens måde at arbejde på efter 
Corona. 
Ikke noget materiale endnu.  
June - Tænker på om det er det som AM-udvalget har sendt ud. 
Er bekymret for, at der kommer mere flexibel seating. Er i 
udvalget rigtig meget i gang med ønsker om den fremtidige 
arbejdsplads.  
At det bliver mere fleksibilitet med hensyn til fysisk fremmøde 
og HAP.  
  

8. TR-aftalen – orientering om de igangværende forhandlinger. 
Ikke noget nyt 
 

9. Status – personalepolitik. 
Ikke noget nyt 
 

10. Nyt fra sekretariatet. 
Ikke noget nyt 
 

11. Økonomi – året 2020. 
Ikke noget nyt 
 

12. HUS-ordning. 
Allan skrevet noget ud om at ADST skal godkende ”udgifter” til 
arrangementer i HUS-regi.  
Linda – hvis man ikke mener, at Corona dækkes ind under "I 
ekstraordinære omstændigheder, hvor fysisk tilstedeværelse på 
arbejdspladsen ikke er mulig”, så har man da misforstået 
definitionen af ekstraordinære omstændigheder, samt hvis man 
ikke vil bruge HUS midler på virtuelle arrangementer, så er 
brugen af HUS midler utopi, da direktøren fra ADST jo har meldt 
ud i nytårstalen, at vi først er fysisk tilbage efter sommerferien, 
hvilket vil betyde, at der ikke kan bruges HUS midler før til 
efteråret............  
Søren – bad HUS-bestyrelsen i Fredensborg om de havde nogle 



bemærkninger – der kom rigtig meget – mangler en 
tilbagemelding. 
June – mener at det som udgangspunkt skal være fysiske møder 
– men det kan godt være virtuelt? 
Henrik – mener at det støtte Claus Henrik Larsen, at nogle HUS 
repræsentanter i det Jyske var gået sammen om et 
arrangement med nogle kendte musikere, og var faldet i svime 
over beløbets størrelse. 
Jan supplerede med, at han deltog i et HSU Skatteforvaltnings-
møde hvor CHL ønskede opbakning fra organisationerne efter 
at han selv/ADST havde ”truffet afgørelse” om at ”fratage 
stedlige HUS-repræsentanter” muligheden for, at arrangerer 
arrangementer over en vis økonomisk størrelse, med mindre 
ADST forinden havde godkendt dette. Da organisationerne ikke 
var blevet ”hørt” forinden ADST havde truffet beslutning ville vi 
ikke bakke op om dette. 
Kim – afholdelse af jubilæum – ADST har strammet op på 
reglerne, uden at orientere nogen som helst. Blandt andet var 
det gået ud over et medlem i TOLD.   
Vibeke - Vi må sige til dem, at alle de sociale tiltag vi 
overhovedet kan få er godt for os alle og betyder meget mere, 
end ledelsen lige tænker over. June har helt ret i, at der ikke må 
være forskel på hvad der før Corona kunne lade sig gøre det og 
så i dag. 

 
13. Evt. 

 
6. Medlemsmøde med lokale 
medlemmer 

Få drøftet og vendt seneste nyt, og medlemmernes 
temperatur. Er et fast punkt på dagsordenen, dog ikke i disse 
Corona-tider. 

7. Hvad skal vi videreformidle til 
HB fra mødet? 

Omkring HUS-midler – vi mener ikke der skal være forskel på 
fysisk fremmøde i forhold til virtuelle møder. 
At Fredensborg ønsker en afklaring på, om de har mulighed for 
3 TR eller kun 2. skal snart melde ud omkring valg, 
valgenhedsmøde, generalforsamling mv., for at overholde 
vedtægter mv. 

8. Eventuelt. Drøfte eventuelle andre punkter 
- Jette – hvordan indkalder vi til TEAMS-møde – anonymt så vi 

overholder GDPR. 
- Henrik – du skal oprette et TEAMS-møde i din kalender med 

dem fra forbundet som skal deltage, og så skal du skal sende 
en mail til medlemmerne BCC – hvor de skal kopier teksten 
som du isætter mailen, ind i deres kalender på tidspunktet for 
afholdelse af TEAMS-mødet. 

- Linda – Merete Berdiin har skrevet i TR-NYT hvordan vi skal 
forholde os. 

 
9. Afslutning, næste møde den 
11. marts 2021 indtil videre på 
OHV 

Der er indkaldt på Teams da der ikke ser ud til at være 
ændringer i at vi må møde ind.  
Morten – kan du ikke indkalde næstemøde på TEAMS i stedet 
for OHV. 

 


